



**ORDER/ADDRESS OF THE HOUSE OF COMMONS
ORDRE/ADRESSE DE LA CHAMBRE DES COMMUNES**

Q-2825	Mr. Dalton (Pitt Meadows-Maple Ridge)	Jun 13, 2024 / Le 13 juin 2024
--------	---------------------------------------	--------------------------------

RETURN BY THE LEADER OF THE GOVERNMENT IN THE HOUSE OF COMMONS
DÉPÔT DE LA LEADER DU GOUVERNEMENT À LA CHAMBRE DES COMMUNES

Mr. Lamoureux

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

September 16, 2024 / Le 16 septembre 2024

(TABLED FORTHWITH / DÉPOSÉ AUSSITÔT)



INQUIRY OF MINISTRY DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-2825	BY / DE Mr. Dalton (Pitt Meadows-Maple Ridge)	DATE June 13, 2024
---	---	------------------------------

Reply by the Minister of Innovation, Science and Industry
Réponse du ministre de l'Innovation, des Sciences et de l'Industrie

The Hon. François-Philippe Champagne

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to statistics concerning arson sentences: what are the statistics related to the completion of sentencing for people convicted of committing arson that resulted in (i) wildfires and destruction of green spaces, (ii) damage to places of worship, (iii) property damage exceeding \$10,000, including the total amount of incidents and convictions for people responsible for causing wildfires or burning places of worship, the average length of sentencing, and the time served, broken down by year since 2010?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION
TRADUCTION

Please see the attached annex for a detailed response from Innovation, Science and Economic Development Canada.

Q-2825

Q-2825² — June 13, 2024 — Mr. Dalton (Pitt Meadows-Maple Ridge) — With regard to statistics concerning arson sentences: what are the statistics related to the completion of sentencing for people convicted of committing arson that resulted in (i) wildfires and destruction of green spaces, (ii) damage to places of worship, (iii) property damage exceeding \$10,000, including the total amount of incidents and convictions for people responsible for causing wildfires or burning places of worship, the average length of sentencing, and the time served, broken down by year since 2010?

NAME OF ORGANIZATION: Innovation, Science and Economic Development Canada (ISED)**Police-reported incidents of arson¹ occurring at religious institutions², region, 2010 to 2022.**

Year	Atlantic	Quebec	Ontario	Prairies	British Columbia	Territories	Canada
	number						
2010	1	4	4	0	4	0	13
2011	8	9	9	7	11	1	45
2012	4	7	7	12	13	1	44
2013	2	4	12	7	11	0	36
2014	4	7	6	7	7	0	31
2015	3	2	9	11	9	0	34
2016	5	8	6	9	6	1	35
2017	1	9	12	10	6	0	38
2018	3	6	9	16	8	0	42
2019	3	17	9	14	8	1	52
2020	4	9	14	17	13	1	58
2021	7	10	10	31	31	1	90
2022	3	11	21	20	18	1	74

1. Includes incidents where the most serious violation was arson (violations against property) or arson - disregard for human life (violations against the person).

2. Includes incidents that occurred on the surrounding property, such as an attached cemetery or adjacent parking lot, or inside a religious institution or building. Religious institutions include churches, synagogues, temples, and mosques, but exclude cemeteries not physically located on the religious property.

Note: Data collected through the Uniform Crime Reporting (UCR) survey does not provide indication of whether an arson resulted in a wildfire or destruction of greenspace, nor the level of property damage.

Source: Statistics Canada, Canadian Centre for Justice and Community Safety Statistics, Uniform Crime Reporting (UCR) Survey, Trend Database.



Government
of Canada

Gouvernement
du Canada

INQUIRY OF MINISTRY DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION
Q-2825

BY / DE
M. Dalton (Pitt Meadows-Maple Ridge)

DATE
Le 13 juin 2024

Reply by the Minister of Innovation, Science and Industry
Réponse du ministre de l'Innovation, des Sciences et de l'Industrie

L'hon. François-Philippe Champagne

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

En ce qui concerne les statistiques relatives aux condamnations pour incendie criminel : quelles sont les statistiques relatives à la détermination de la peine pour les personnes reconnues coupables d'incendie criminel ayant entraîné (i) des feux de forêt et la destruction d'espaces verts, (ii) des dommages à des lieux de culte, (iii) des dommages matériels de plus de 10 000 \$, y compris le nombre total d'incidents et de condamnations pour des personnes responsables d'avoir provoqué des feux de forêt ou brûlé des lieux de culte, la durée moyenne de la condamnation et le temps passé en prison, ventilés par année depuis 2010?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION
TRADUCTION

Veillez voir l'annexe ci-jointe pour une réponse détaillée de Innovation, Sciences et Développement économique Canada.

Q-2825

Q-2825² — 13 juin 2024 — Mr. Dalton (Pitt Meadows-Maple Ridge) — En ce qui concerne les statistiques relatives aux condamnations pour incendie criminel : quelles sont les statistiques relatives à la détermination de la peine pour les personnes reconnues coupables d'incendie criminel ayant entraîné (i) des feux de forêt et la destruction d'espaces verts, (ii) des dommages à des lieux de culte, (iii) des dommages matériels de plus de 10 000 \$, y compris le nombre total d'incidents et de condamnations pour des personnes responsables d'avoir provoqué des feux de forêt ou brûlé des lieux de culte, la durée moyenne de la condamnation et le temps passé en prison, ventilés par année depuis 2010?

NOM DE L'ORGANISATION : Innovation, Sciences et Développement économique Canada (ISDE)

Incidents déclarés par la police d'incendies criminels¹ survenus dans des institutions religieuses², par région, 2010 à 2022.

Année	nombre						
	Atlantique	Québec	Ontario	Prairies	Colombie-Britannique	Territoires	Canada
2010	1	4	4	0	4	0	13
2011	8	9	9	7	11	1	45
2012	4	7	7	12	13	1	44
2013	2	4	12	7	11	0	36
2014	4	7	6	7	7	0	31
2015	3	2	9	11	9	0	34
2016	5	8	6	9	6	1	35
2017	1	9	12	10	6	0	38
2018	3	6	9	16	8	0	42
2019	3	17	9	14	8	1	52
2020	4	9	14	17	13	1	58
2021	7	10	10	31	31	1	90
2022	3	11	21	20	18	1	74

1. Comprend les incidents où l'infraction la plus grave était un incendie criminel (infractions contre les biens) ou un crime d'incendie – insouciance à l'égard de la vie (infractions contre la personne).

2. Comprend les incidents qui se sont produits sur la propriété ou à l'intérieur d'un établissement institutionnel ou d'un lieu à vocation religieuse (y compris les cimetières et stationnements adjacents). Comprend les églises, les synagogues, les temples et les mosquées. Sont exclus les cimetières qui ne se trouvent pas sur la propriété du lieu de culte.

Note : Les données recueillies dans le cadre du Programme de déclaration uniforme de la criminalité (DUC) ne permettent pas de savoir si un incendie criminel a causé un feu de forêt ou la destruction d'un espace vert, ni de connaître le niveau des dommages aux biens.

Source: Statistiques Canada, Centre canadien de la statistique juridique et de la sécurité des collectivités, Programme de déclaration uniforme de la criminalité (DUC), base de données sur les tendances.